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 Abstract
In recent years more emphasis has been given to the reading skill as it is 
the skill which continue with the students after leaving the school.

However a large number of teachers still teach reading using the obsolete 
method of teaching i.e. getting students  to read and repeat.

Therefore,  the  purpose  of  this  study is  to  develop  reading skill  of  the 
students at secondary school, especially the first year students .

To achieve this purpose objectively the researcher studied the reading skill 
in depth. So, as to find out the causes of the deterioration in the reading 
skill of the first year students, to arrive at the solutions which might help 
teachers of English to improve reading skill of the students.

The subjects of the study were 74 students, 40 boys and 34 girls, they were 
given  a  questionnaire  to  measure  their  attitudes  towards  reading  in 
English.

The  researcher  also  made  classroom  observation,  structured  interviews 
with  professional  teachers,  supervisors  of  English  and  experienced 
teachers  to  know the  causes  and  the  solutions  of  the  low standard  in 
reading skill of first year students, the study found out that the standard of 
the students is very low.

The researcher attributed the deterioration of the weak students to many 
factors, but the most important of which is reading transfer, students  who 
are weak in English make a negative transfer from L1 to L2.

The researcher recommended that, teachers must try some techniques to 
develop reading standard of students, and they must vary techniques and 
activities to improve the low standard of students.

They must, also catter for individual differences among the students.
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ثثثثثث  ثثثثث

تستمر            لقد التى هى لأنها الأخيرة السنوات في كبيرة باهمية القراءة مهارة  حظيت
ن              المعلمي ن م بير ك دد ع زال ي فل ك ذل ع وم ة، للمدرس ارقته مف د بع الب الط ع  م

   . ل         جع ى بمعن م التعلي ي ف ة القديم ة الطريق تخدمين مس راءة الق مهارة  يدّرسون
. فهم     بدون ويكررون يقروؤن الطلب

ت          ي عل اعدة المس و ه ة الدراس هذه من الهدف فان دى    لذلك ل راءة الق ارة مه وير  ط
        . ة   بدراس احث الب ام ق وإخلص ة بأمان دف اله ذا ه ق لتحقي الثانوى الول  الصف
الصف            طلب دى ل ارة المه ذه ه ي ف دني الت باب اس ف ليكش بعمق القراءة  مهارة
ين            تحس ي ف ة الإنجليزي ة اللغ ن معلمي اعدة لمس ول حل ى ال ل التوص دف به  الأول

. الطلب    لدى القراءة مهارة

علي     الدراسة عينة وطالبة   (74إشتملت (40طالب و)      الذكور من  طالبة) 34طالب
          . ة  باللغ القراءة تجاه ميولهم لقياس إستبانة الطلب الباحث أعطى لقد الإناث  من

الإنجليزية.

الب    قام ة        كما اللغ ى ومدرس دارس الم اتذة اس ض بع ع م ية شخص الت بإتص  احث
الصف           طلب مستوى تدنى لمشكلة والحلول السباب لمعرفة الخبرة ذوى  الإنجليزية
الصفية            الملحظات بعض بإجراء الباحث قام ًا أيض القراءة مهارة في الثانوى  الأول
توى            مس أن ة الدراس ائج نت ي ف ان ك د ولق ة، الإنجليزي ة باللغ القراءة حصص  علي

. ًا      جد ضعيف القراءة مهارة في الطلب

الباحث   عزى الطلب           وقد أن حيث النقل عملية أهمها كثيرة لأسباب التدنى  هذا
. الإنجليزية           اللغة الى العربية اللغة من سلبى نقل بعملية يقومون

بعض          وعلي  بتجريب المعلمون يقوم بان الباحث أوصى النتائج هذه  ضوء
اليب           الأس ذه ه ع تنوي ًا أيض م وعليه الطلب، دى ل راءة الق مهارة لتنمية  الأساليب

        . ن    بي ة الفردي الفروق ب يهتموا أن عليهم يجب كما طلبهم مستوى لتحسين  والأنشطة
الطلب. 
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